

INFLUENZA

CANADA (19 January 1985). — The first influenza virus isolates this season were reported during the week ending 11 January. Four influenza A virus isolates, from Alberta and Quebec, were preliminarily characterized as similar to A/Philippines/2/82(H3N2). A fifth strain of influenza A, not yet subtyped, was isolated in Ontario.

(Based on/D'après: *Canada Diseases Weekly Report/Rapport hebdomadaire des maladies au Canada*, Vol. 11, No. 3, 1985; *Health and Welfare/Santé et Bien-être social Canada*.)

UNITED STATES OF AMERICA. (25 January 1985). —¹ Influenza activity continued to increase in January: widespread or regional outbreaks have now been reported in 9 states, and influenza viruses have been isolated in 27 states. Isolates of influenza A(H3N2) virus have been reported in 26 states, influenza B virus in 5 states, and influenza A(H1N1) virus in 1 state. For the first time since the 1980-1981 season, the mortality from pneumonia and influenza reported by 121 cities has increased above the non-epidemic level.

¹ See No. 2, 1985, p. 10.

GRIPPE

CANADA (19 janvier 1985). — Les premiers isolements de virus grippal de la présente saison ont été signalés au cours de la semaine se terminant le 11 janvier. Quatre souches de virus grippal A, en provenance d'Alberta et du Québec, ont été provisoirement caractérisées comme étant analogues à A/Philippines/2/82(H3N2). Une cinquième souche de virus grippal A, isolée en Ontario, n'a pas encore été sous-typée.

ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE (25 janvier 1985). —¹ L'activité grippale a continué d'augmenter pendant le mois de janvier. Des flambées générales ou régionales ont maintenant été signalées dans 9 États et le virus de la grippe a été isolé dans 27 États. On a signalé des isolements de virus grippal A(H3N2) dans 26 États, de virus B dans 5 États et de virus A(H1N1) dans 1 État. Pour la première fois depuis la saison 1980-1981, la mortalité due à la pneumonie et à la grippe a dépassé le niveau non-épidémique.

¹ Voir N° 2, 1985, p. 10.